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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 160 

 

Val av till arbetsutskottet och planutskottet (KD) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Ersättaren i arbetsutskottet Jan Dolk (KD) väljs till ledamot i 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

2. Anders Josephson (KD) väljs till ny ersättare i kommunstyrelsens 

arbetsutskott. 

3. Anders Josephson (KD) väljs till ersättare i kommunstyrelsen planut-

skott. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelseledamoten Stefan Dozzi (KD) har lämnat sitt uppdrag. Han 

var ledamot i arbetsutskottet och ersättare i planutskottet. 

 
Sändlista 

A Josephson 

Valpärm 

Personalavdelning 

Troman 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0095 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 161 

 

Budget för 2016 samt ramar för 2017 - 2018 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Kommungemensamt 

1. Den kommunala skattesatsen fastställs till 19,88 för år 2016, med 

beaktande av skatteväxling med 2 öre med Stockholms läns landsting 

avseende övertagande av hemsjukvård, LSS; därmed innebär förslaget 

en real sänkning med 5 öre jämfört med 2015. 

 

2. De direktiv för nämndernas verksamhet som redovisas under respektive 

nämnd i budgetdokumentet under rubriken Kommentarer till 

driftbudget fastställs. 

 

3. Nämnderna ges i uppdrag att upprätta detaljbudget och i denna besluta 

om effektmål. 

 

4. Budgetregler godkänns i enlighet med bilaga 5. 

 

5. Respektive nämnd bemyndigas att inom ramen för sin budget bevilja 

bidrag till organisationer inom sitt verksamhetsområde med uppräkning 

med högst 1 %, om inget annat anges. 

 

6. Investeringsbudgeten fastställs för år 2016 med i förekommande fall 

anslagsbindning på objektsnivå enligt bilaga 6. 

 

7. Projektbudget för Gustavsbergsprojektet enligt bilaga 6b godkänns. 

 

8. Samtliga nämnder uppmanas att inom ramen för respektive 

ansvarsområden aktivt medverka i utvecklingen av 

Gustavsbergsprojektet. 

 

9. Taxor och avgifter fastställs för kommunens verksamheter enligt bilaga 

8. 

 

10. Reavinster som skapats genom försäljning av kommunal mark och 

andra fasta tillgångar får inte användas till finansiering av kostnader i 

den kommunala driftsbudgeten utan ska antingen användas till nya 

investeringar eller till minskning av kommunens ackumulerade skuld. 

 

11. Kommunstyrelsen har under år 2016 rätt att nyupplåna, d v s öka 

kommunens låneskuld hos kreditinstitut, till en sammanlagd skuld om 

maximalt 2 350 mnkr. 
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12. Kommunstyrelsen har under år 2016 rätt att omsätta lån, d v s låna upp 

belopp motsvarande de lån som förfaller till betalning under år 2016. 

 

13. Kommunstyrelsen har rätt att ha en checkräkningskredit för koncernen 

om 150 mnkr, d.v.s. samma belopp som 2015. 

 

14. Kommunen ingår borgen, såsom för egen skuld, för Värmdö Bostäder 

AB:s låneförpliktelser upp till ett högsta lånebelopp om 416 miljoner 

kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader (detta beslut kan bli 

föremål för revidering för det fall att försäljning av del av Kivab:s 

aktier i Värmdö Bostäder AB fullföljs)    

 

15. Värmdö kommun tillför Kommuninvest inför år 2016 en utökad 

medlemsinsats om 20 miljoner kr, i syfte att stärka Kommuninvests 

förutsättningar att kunna möta skärpta regler från EU. 

 

Kommunfullmäktige 

16. Kommunfullmäktiges, valnämndens och revisionens budget fastställs 

för år 2016 i enlighet med de uppgifter som redovisas under 

kommunfullmäktige mm.  

 

Överförmyndarnämnd 

17. Överförmyndarens budget fastställs för år 2016 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under överförmyndarnämnden.  

 

Kommunstyrelse 

18. Kommunstyrelsens budget fastställs för år 2016 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under kommunstyrelsen.  

 

19. Kommunstyrelsen bemyndigas att förvärva fastigheter inom en ram om 

40 mnkr i enlighet med reglemente. 
 

Utbildningsnämnd 

20. Utbildningsnämndens budget fastställs för år 2016 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under utbildningsnämnden. 

 

21. Peng och ersättningar fastställs för verksamheter inom nämndens an-

svarsområden enligt bilaga 7.  

 

Kultur- och fritidsnämnd 

22. Kultur- och fritidsnämndens budget fastställs för år 2016 i enlighet med 

de uppgifter som redovisas under kultur- och fritidsnämnden. 
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23. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att påbörja uppförandet av en 

11-mannakonstgräsplan och spontanidrottsplats i centrala Gustavsberg 

under 2016 

 

Socialnämnd 

24. Socialnämndens budget fastställs för år 2016 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under socialnämnden.  

 

Vård- och omsorgsnämnd 

25. Vård- och omsorgsnämndens budget fastställs för år 2016 i enlighet 

med de uppgifter som redovisas under vård- och omsorgsnämnden. 

 

26. Pengen för somatisk avdelning inom särskilt boende höjs med 50 kr per 

dygn. 

 

27. Peng fastställs för särskilt boende, demensdagvård, hemtjänst, 

bostadsgrupp LSS, servicebostad LSS samt daglig verksamhet inom 

omsorgen för funktionshindrade enligt bilaga 7. 
 

Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnd 

28. Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämndens budget fastställs för år 2016 i 

enlighet med de uppgifter som redovisas under bygg-, miljö- och 

hälsoskyddsnämnden. 

 

Teknisk nämnd 

29. Tekniska nämndens skatte- och taxefinansierade verksamhetsbudgetar 

fastställs för år 2016 i enlighet med de uppgifter som redovisas under 

tekniska nämnden. 

 

30. Tekniska nämnden bemyndigas att genomföra reinvesteringar i 

kommunens lokaler inom en ram om 35 mnkr. 
 

Näringslivsnämnd 

31. Näringslivsnämndens budget fastställs för år 2016 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under näringslivsnämnden.  

 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I alliansens budgetdokument lämnas följande redovisning av budget 2016 i 

sammanfattning: 

 

 Kommunens budgeterade resultat uppgår till +40,1 mnkr och ligger således i 

nivå med uppsatt resultatmål. 
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 För år 2016 föreslås en skattesats på 19:88, att jämföra med utdebiteringen år 

2015 på 19:91. Budgeten har beaktat skatteväxling med 2 öre med 

landstinget i samband med övertagande av hemsjukvården kopplad till LSS. 

Således innebär förslaget realt en sänkning av skattesatsen med 5 öre. 

 

 Kommunfullmäktiges budget 2015 är utgångspunkten. Nettoramarna 

uppräknas generellt med 1 procent. Några generella besparingskrav ställs 

inte i budget 2016. 

 

 Utgångspunkten är nyligen framtagen befolkningsprognos, med en 

befolknings-ökning (lågalternativet) för Värmdö kommun med ca 900 

personer 2015 och 1 000 personer 2016 (se bilaga 2, Befolkningsutveckling). 

Nämnderna ges utrymme för volymförändringar inom pengsystemen, även 

vissa andra verksamheter medges volymkompensation.  

 

 Utifrån försiktighetsprincipen baseras beräknade skatteintäkter i budget 2016 

på en ökning på 500 invånare från den 1 november 2014 till 1 november 

2015. 
 

 Under 2016 uppgår investeringarna inklusive exploateringsprojekt till 

sammantaget 511,2 mnkr, fördelat på lokalförsörjningsplan 272,0 mnkr, 

taxefinansierad verksamhet 119,6 mnkr (investeringar./.anslutningsavgifter), 

exploatering netto 0,3 mnkr samt övriga investeringar 119,3 mnkr. Det finns 

dessutom tidigare beslutade investeringar, som i en del fall kommer att 

sträcka sig över budgetåret och planperioden. 

 

 Projektet Framtidens Gustavsberg framgår av särskild projektbudget (bil. 

6b). 

 

 Internräntan sänks 2016 med 0,1 procentenhet till 2,4 %, enligt SKL:s 

rekommendation. Det är i linje med prognosen för den långa 

statsobligationsräntan 2016 och siffran ligger ganska nära genomsnittsräntan 

just nu för Värmdö kommuns externa upplåning.   
 

 Budgetförslaget för 2016 innebär att flertalet av kommunens taxor och 

avgifter fryses på 2015 års nivå. För renhållningsverksamheten, som har ett 

betydande ackumulerat underskott, föreslås dock en taxehöjning. Det är 

möjligt att några taxor kommer att bli föremål för ändring senare i 

behandlingen av budgetärendet. 
 

 Kommunfullmäktige förväntas framdeles behandla förslag till försäljning av 

verksamhetslokaler samt del av Kivab:s aktier i Värmdö Bostäder AB. I 

avvaktan på beslut om detta har effekterna inte beaktats i förslaget till budget 

2016. Förutsatt att försäljningen fullföljs kommer korrigering (exempelvis 

justerad låneram) att ske i samband med budgetrevidering.  
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Handlingar i ärendet 

Allians för Värmdö Förslag till drift- och investeringsbudget för 2016, ramar 

för 2017 – 2018, 2015-09-25 

Budgetförslag från socialdemokraterna, miljöpartiet, sverigedemokraterna och 

vänsterpartiet. 

 
Yrkanden 

Anders Gullander (FP) yrkar bifall till alliansens budgetförslag. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till socialdemokraternas budgetförslag. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till miljöpartiets budgetförslag. 

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till sverigedemokraternas budgetförslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens förslag, so-

cialdemokraternas förslag, miljöpartiets förslag eller enligt sverigedemokrater-

nas förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens budget-

förslag. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha yrkat bifall till vänsterpartiets budgetförslag om han varit beslutande 

vid dagens möte. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0072 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 162 

 

Antagande av planprogram för Verksamhetsområde 
Kil – Kil 1:1 och Västra Ekedal 1:23 m fl 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Planprogrammet avseende Verksamhetsområde Kil, Kil 1:1 och Västra 

Ekedal 1:23 m.fl. antas. 

2. Samrådsredogörelsen godkänns. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att påbörja arbete med justering av 

kommungränsen mellan Värmdö och Nacka kommuner enligt förslag i 

planprogrammet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Syftet med programmet för verksamhetsområdet Kil är att studera förutsätt-

ningarna för att utveckla verksamhetsområden som innehåller mark för småin-

dustriell verksamhet, bussdepå samt gemensam kretsloppscentral för Värmdö 

och Nacka. I programmet föreslås att en kommungränsjustering görs mellan 

Värmdö och Nacka innan detaljplanearbetet genomförs. 

 

Planprogrammet och programområdet har reviderats efter samråd.  

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2015-08-26, § 59 

Antagande av planprogram Verksamhetsområde Kil, Kil 1:1 och Västra Ekedal 

1:23 m fl, PEX/SOT 2015-08-19 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till planutskottets 

förslag att planprogrammet godkänns med undantag av kretsloppscentral, som 

bör vara placerad på Ekobacken. 

 

Anders Gullander (FP), Ina Ununger (C) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bi-

fall till planutskottets förslag i sin helhet och avslag på Lindströms och Joels-

sons ändringsyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om planutskottets förslag bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Lindströms och Joelssons tilläggsyrkande bifalles eller 

avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 
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”Den som avslår tilläggsyrkandet röstar ja, den som biträder tilläggsyrkandet 

röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gul-

lander (FP), Fredrik Sneibjerg (FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf 

Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Cecilia Strömmar (S), 

Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP). 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna är angelägna om att vi bygger fler verksamhetsområden i 

Värmdö. Det är centralt för att stimulera och utveckla näringslivet, det skapar 

en mer livskraftig ekonomi i kommunen, det bidrar till arbetstillfällen och 

minskar behovet av pendlingsresor, vilket har positiva effekter för såväl klimat 

som livskvalitet. Den delen av planprogrammet för Kil, Kil 1:1 och Västra 

Ekedal 1:23 stödjer vi fullständigt. 

 

Däremot anser vi att det är onödigt att planspränga 3,5 hektar av jungfrulig 

Värmdömark för en återvinningscentral (ÅVC)/kretsloppscentral (KVC) när vi 

redan har sprängt ut Ekobacken bakom Värmdö Marknad med det uttalade syf-

tet att där placera en ÅVC med tillhörande visningspark. Det var också det som 

utlovades värmdöborna som deltog i medborgardialogen när den detaljplanen 

togs fram. På Ekobacken finns plats för en utvidgad verksamhet i form av en 

KLC med återbruksverksamhet. Att den behöver bli så stor i Kil beror ju på att 

den ska förse en annan kommun med ÅVC-verksamhet. Det ligger inte i den 

kommunala kompetensen att sörja för en annan kommuns behov. 

 

Nu vill Alliansen placera ÅVC/KLC:n i absoluta utkanten av Värmdö. Den 

träffar där långt fler nackabor än värmdöbor. Skillnaden i resväg jämfört med 

om den skulle ha legat på Ekobacken, är cirka 1 mil fram och tillbaka. Det blir 

många extra kilo i koldioxidutsläpp för alla som ska transportera sig dit. Det 

tycker vi rimmar illa med ekotanken bakom återbruk och KLC. 

 

Vi yrkade därför i besluten för såväl planprogram som start-PM bifall till verk-

samhetsområden men att KLC/ÅVC ska placeras på Ekobacken. När majorite-

ten inte biföll det, valde vi att reservera oss mot beslutet. 

 

Ibland behöver vi ta jungfrulig naturmark i anspråk när behovet för utveckling 

inom bostäder och arbetstillfällen är tillräckligt stort. När vi redan har gjort 

motsvarande åverkan på annat stället, menar vi att det är nog. Det är djupt be-

klagligt att Alliansen inte kan presentera några logiska och rationella argument 

för placeringen i Kil.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 
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”Från MP:s sida kan vi inte se att det innebär några fördelar för Värmdöbor att 

behöva åka längre än nödvändigt till sin återvinningscentral. Samordningen 

med Nacka tror vi inte kommer ge några stora fördelar, då återvinningscen-

tralen kommer ligga ännu sämre till för deras invånare. Sammantaget är risken 

överhängande att det kommer innebära en väsentligt minskad miljönytta när 

ÅVC förläggs i Kil istället för på Ekobacken, och vi reserverar oss därför mot 

detta beslut.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt yrkandet från Lindström och Joelsson om han varit beslutande 

vid dagens sammanträde. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 163 

 

Policy för resultatenheter med principer för 
resultatbalansering 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Tillämpad modell under föregående mandatperiod för resultatenheter-

nas resultatbalansering fortsätter att gälla tills vidare. 

2. Policy för resultatenheter med principer för resultatbalansering god-

känns. 

3. Nämnderna ska inför år 2016 ta ställning till att utvidga kretsen av en-

heter som ska definieras som resultatenheter. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Systemet med resultatbalansering för resultatenheterna har tillämpats i Värmdö 

kommun under ett antal år. Det senaste beslutet om detta gällde mandatperi-

oden 2011 – 2014. Ett nytt beslut krävs för innevarande mandatperiod. 

 

Den modell för resultatbalansering som gällde under föregående mandatperiod 

föreslås tillämpas även fortsättningsvis. Modellen förtydligas genom att kom-

munfullmäktige antar Policy för resultatenheter med principer för resultatba-

lansering. 

 
Handlingar i ärendet 

Policy för resultatenheter med principer för resultatbalansering, SEU 2015-09-

23 

 
Yrkanden 

Ina Ununger (C) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar på följande ändringar i förslaget: 

 

1. Tillämpad modell under föregående mandatperiod för resultatenheter-

nas resultatbalansering fortsätter att gälla för 2015 och 2016. 

2. Policy för resultatenheter med principer för resultatbalansering god-

känns med följande förändringsförslag för 2015 och 2016: 

Resultatenheter som visat budget i balans tre år i följd ska över-

vägas för avskrivning av tidigare underskott i samband med re-

sultatbalansering.  

3. Kommundirektören får i uppdrag att i samband med budgetdirektivet 

för 2017 presentera ett nytt förslag på resultatenheter för nämnderna att 

ta ställning till. 
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Mikael Lindström yrkar bifall till Joelssons yrkande p. 2 och 3 samt bifall till 

det utsända förslaget p. 1. 

 

Ina Ununger (C) yrkar avslag på ändringsyrkandena från Joelsson och Lind-

ström. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beträffande p. 1 beslutar enligt det 

utsända förslaget eller enligt Joelssons yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beträffande p. 2 beslutar enligt det 

utsända förslaget eller enligt Joelssons och Lindströms yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beträffande p. 3 beslutar enligt det 

utsända förslaget eller enligt Joelssons och Lindströms yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi socialdemokrater anser att miljöpartiets förslag, att för den resultatenhet 

som kommit i balans och uppvisat positiva ekonomiska resultat tre år i följd 

ska äldre underskott strykas. En sån justering i policyn sätter både rätt principer 

i fokus och minska frustrationen och upplevelsen att det ”är omöjligt” att 

komma på banan igen. Vissa resultatenheter har väldigt gamla underskott som 

upplevs som en kvarnsten, en ryggsäck som gör det svårare att rekrytera 

utbildad personal och nya elever/brukare, eftersom en del av skolpengen eller 

motsvarande ska gå till skuldsanering.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Från MP:s sida noterar vi med frustration att Alliansen inte själva tar ledartrö-

jan i frågan om styrning. Vi har flera gånger fått höra att allt kommer bli bättre 

med den nya organisationen, bara den får sätta sig. Det verkar finnas en tro att 

allt kommer lösa sig när det dubbla styrsystemet avskaffats. Men resultaten-

heter som gjort underskott under det gamla systemet får ingen nystart. I hand-

lingarna konstateras att resultatenheter som lyckas vända till en budget i balans 

är aktuella för avskrivning av gamla skulder, därför la vi yrkanden med syfte 

att formalisera en sån regel. Tråkigt nog fördes hela debatten i frågan mellan 

opposition och kommundirektör, Alliansen gav inte sin syn på frågan – utan 

nöjde sig med att yrka avslag. Om Alliansen vill återvinna förtroende från de 

anställda och medborgarna som berörs av verksamheterna krävs mer tydlighet 

än så!” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt yrkandena från Joelsson och Lindström om han varit beslu-

tande vid dagens sammanträde. 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2014KS/0269 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 164 

 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2015 - 2019 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Riktlinjer för bostadsförsörjning 2015 – 2019 antas. 

2. Riktlinjerna för bostadsförsörjning ska revideras årligen i samband med 

behandlingen av befolkningsprognosen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Riktlinjer för bostadsförsörjningen är ett viktigt komplement till översiktspla-

nen för att samordna styrningen av planering och byggande. Kommunens mål-

sättning är att en gång per mandatperiod lägga fast en inriktning för bostads-

byggandet. Förslaget till nya riktlinjer utgår från statens nya regler och krav på 

dialog och är baserad på den tillväxt som lokalt verksamma byggföretag och 

kommunen kalkylerar med. 

 
Handlingar i ärendet 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2015 – 2019, SALS 2015-09-01 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) Annika Andersson Ribbing (S) och Filip Joelsson (MP) 

yrkar att ärendet återremitteras för att: 

 Tydliggöra hur Värmdö har tänkt använda det kommunala bostadsbola-

get i bostadsförsörjningsarbetet. 

 Ta hänsyn till försäljningen av 49 % av Värmdö Bostäder. 

 Ta hänsyn till statliga subventioner av bostadsbyggande. 

 Eventuellt ta hänsyn till konsekvenser av sverigeförhandlingen. 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget till riktlinjer med komplette-

ringen ärendet ska uppdateras i samband med behandlingen av befolkningspro-

gnosen varje år. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar i andra hand bifall till Bladholms yrkande 

om årlig uppdatering. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles eller avslås och finner att 

det avslås. 

 

Ordföranden frågar om det utsända förslaget med Bladholms tillägg bifalles 

och finner att det bifalles. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Från MP:s sida är vi besvikna på ett dåligt genomarbetat underlag. Flera bila-

gor till dokumentet var undermåliga och/eller gamla. Dessutom saknades aktu-

ella händelser som affären med Rikshem om Värmdö Bostäder och aktuella 

planer. När vi yrkade återremiss med denna argumentation så fick vi först till 

svar att det bara var lagakraftvunna beslut som fanns med i dokumentet. När vi 

påpekade att exempelvis Kulla Karby finns med i bilaga 3, så fick vi till svar 

att det tagits upp till diskussion igen på ett informellt plan. Vi blir irriterade 

över att på det här viset för höra att ett kontroversiellt planärende är så långt 

gånget att det kan jämföras med beslut som vunnit laga kraft, i ett kommunens 

riktlinjer för bostadsförsörjning. Att Alliansen nu lovar att revidera ärendet år-

ligen är ett fall framåt, men vi menar att det hade varit synnerligen lämpligt att 

återremittera ärendet för att rätta till sakfel och inkonsekvenser. 
 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Fler än 6000 köar genom Stockholms bostadsförmedling till en hyresrätt i 

Värmdö. År efter år har efterfrågan på hyresrätter växt mer än antalet ny-

byggda och förmedlade bostäder. För närvarande tar det cirka 8 år att genom 

bostadsförmedlingen få en bostad i Värmdö. Bostadsnöden i Värmdö är 

mycket stor. Vänsterpartiet hävdar att det årligen behöver byggas ca 500 hy-

resrätter med rimliga hyror i Värmdö. På senare tid har flera faktorer inträffat 

som gör att dokumentet ”Riktlinjer för bostadsförsörjning 2015 – 2019” behö-

ver uppdateras. Exempel på faktorer som bör påverka dokumentets skrivningar 

är:  

 Sverigeförhandlingen 

 Länsstyrelsens påpekande att kommunen bör redogöra för allmännyttan 

roll i Värmdö kommuns bostadsförsörjning 

 Att Värmdö behöver ta större ansvar i flyktingmottagandet än idag. 

 Att Rikshems delägarskap i Värmdö Bostäder behöver klargöras 

 Investeringsstödet för ökat byggande av hyresrätter med rimliga hyror 

 Behovet att rusta upp och energieffektivisera framförallt miljonpro-

grammens bostäder. 

Därför borde ärendet återremitterats för beaktande av ovanstående faktorer.” 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0494 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 165 

 

Riktlinjer för markanvisning och exploateringsavtal 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Riktlinjerna för markanvisning och exploateringsavtal fastställs. 

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att revidera delegationsordning samt 

lämna förslag till revidering av sitt reglemente med anledning av rikt-

linjerna. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

För att skapa viss transparens och formalisera arbete med markanvisningar och 

exploateringsavtal har regler införts med krav på kommunala riktlinjer som an-

tas av kommunfullmäktige. 

 

Kommundirektören har lagt fram förslag till riktlinjer. 

 
Handlingar i ärendet 

Riktlinjer för markanvisning och exploateringsavtal, SALS 2015-09-08 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att ärendet om riktlinjer 

för markanvisningar återremitteras för att tydliggöra den politiska viljan med 

markanvisningar (som t.ex. ökad produktion, god arkitektur, fler bostäder till 

rimliga kostnad för prioriterade grupper, fler hyresrätter, funktionsblandning i 

områden, blandade upplåtelseformer, ökad konkurrens, fler möjligheter för 

mindre aktörer att bygga, att hyresrätter kan säljas till marknadsvärde och att 

bostadsrätter ska säljas till marknadsvärde, mm.) och kommunens krav på 

byggherrar (som t.ex. regler för när en markanvisning får återtas, eventuell er-

sättning vid avbrott i markanvisningsavtal på grund av planprocesser, överlåtel-

serätt, ålägganden att upplåta specialbostäder, lokaler för barn- och äldre-

omsorg samt vissa kategoribostäder, krav på att teckna avtal med bostadsför-

medling och följa krav som att integrera socialt boende, tillgängliggöra ute- 

och innemiljöer för funktionsnedsatta, mm.), förslagsvis med Stockholms stads 

markanvisningsriktlinjer som förebild. 

 

Anders Gullander (FP) och Thorulf Empfevik yrkar avslag på återremissyrkan-

det och bifall till det utsända förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles eller avslås och finner att 

det avslås. 
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Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget 

och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen tycker att det är i stora delar ett bra förslag 

till riktlinjer för markanvisning. Vi yrkade återremiss av flera skäl. Vi tycker 

att ambitionsnivån kunde ha varit högre. Vi menar att vi som kommun och 

markägare tydligare bör peka ut en politisk viljeinriktning. Riktlinjerna är ett 

centralt styrdokument för vår samhällsplanering. Vissa ekonomiska detaljer bör 

tydliggöras, liksom olika krav på byggherrarna. 

Eftersom riktlinjerna är ett lagkrav har förstås många andra kommuner också 

antagit riktlinjer. Då finns många goda exempel att ta efter. Stockholms stad 

skriver till exempel så här om sin markanvisningspolicy (motsvarar riktlin-

jerna), som: ”syftar till att öka produktionstakten i bostadsbyggandet och att det 

som byggs har god arkitektur. Fler bostäder till en rimlig kostnad för priorite-

rade grupper (unga, studenter och personer som står långt från bostadsmark-

naden) ska byggas. En tät, yteffektiv och klimatsmart bebyggelse skall premie-

ras. En god funktionsblandning och en mångfald av upplåtelseformer skall ef-

tersträvas i alla stadsdelar. Andelen hyresrätter skall öka. Policyn skall stimu-

lera konkurrensen på byggmarknaden i syfte att sänka produktionskostnaderna 

och skapa förutsättningar för rimliga boendekostnader. Den ska också bidra till 

innovation och utveckling. … Också mindre aktörer skall ha möjlighet att delta 

i byggandet.” 

När det gäller prissättning är Stockholms stad också noggrann med att det är 

marknadsvärde som gäller vid försäljning av mark och upplåtelse med tomträtt. 

Samtidigt öppnar man för möjligheter att ta andra värden i beaktande vid mar-

kanvisningar för hyresrätt. Det tycker vi är klok politik. 

Vi tycker att i behöver ha tydligare skrivningar när det gäller ekonomisk risk, 

rätt till skadestånd och regler för överlåtelse av markanvisningsavtal, till exem-

pel enligt följande modell, som också är hämtad från Stockholm: 

 ”En markanvisning kan återtas under den angivna perioden om det är 

uppenbart att byggherren inte avser eller förmår att genomföra projektet 

i den takt eller på det sätt som avsågs vid markanvisningen eller om sta-

den och byggherren inte kan komma överens om priset. Återtagen mar-

kanvisning ger inte byggherren rätt till ersättning. 

 Byggherren står för all ekonomisk risk i samband med detaljplanearbe-

tet. Projektering i samband med detaljplanearbetet ska göras i samråd 

med staden. 

 Projekt som avbryts till följd av beslut under detaljplaneprocessen ger 

ej rätt till ersättning eller ny markanvisning som kompensation. 

 På stadens begäran ska byggherren upplåta specialbostäder, lokaler för 

barn- och äldreomsorg samt vissa kategoribostäder. 
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 Markanvisning får inte överlåtas utan stadens medgivande. Detta gäller 

även överlåtelse till närstående företag. 

 Den som erhåller markanvisning för hyresrätt skall ha avtal eller sluta 

avtal med bostadsförmedlingen i samband med anvisningen. 

Byggherren skall följa generella krav beslutade av kommunfullmäktige eller 

exploateringsnämnden. Det kan t ex gälla att integrera olika former av socialt 

boende och specialbostäder i nya bostadsprojekt och att göra ute- och inomhus-

miljön tillgänglig för människor med funktionshinder eller att följa stadens av-

fallspolicy, parkeringstal, energikrav etc.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Från MP:s sida hade vi önskat att riktlinjerna för markanvisning hade hållit en 

högre ambitionsnivå. När vårt lokalsamhälle beräknas växa med mer än 1000 

personer om året fram till 2030 så kommer trycket vara hårt på såväl miljö som 

civilsamhälle. I ett sånt läge är det lämpligt att rutinmässigt undersöka vilka 

villkor vi kan ställa på miljömässig och social hållbarhet när vi ingår ett 

markupplåtelseavtal med en privat aktör. Både Stockholm och Göteborg har ta-

git fram betydligt mer ambitiösa riktlinjer, och vi menar att förvaltningen hade 

kunnat göra ett omtag och snegla på dessa kommuner, för att sedan presentera 

ett nytt förslag för kommunstyrelsen. Därför önskade vi återremiss på denna 

punkt.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt återremissyrkandet om han varit beslutande vid dagens sam-

manträde. Han lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Markanvisningsavtalen bör ge möjlighet att sälja eller upplåta mark för bo-

stadsbyggande, framförallt hyresrätter, till låga priser med krav på motprestat-

ioner som maxtak på hyror och socialt ansvarstagande.” 

 

 
Sändlista 

KF 

 

__________ 
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Dnr 2015KS/0093 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 166 

 

Handlingsplan/åtgärdsplan för att komma till rätta 
med nämndernas underskott 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen noterar nämndernas åtgärder för att minska underskotten 

samt de uppdrag som tilldelats förvaltningen med anledning av respektive 

nämnds prognosticerade budgetunderskott. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Med anledning av socialnämndens, vård- och omsorgsnämndens och utbild-

ningsnämndens prognosticerade underskott har kommunstyrelsen uppdragit till 

kommundirektören att återkomma med en handlingsplan/åtgärdsplan för att 

komma till rätta med underskotten. 

 

I tjänsteskrivelse redovisas hur nämnderna arbetar för att undvika underskott. 

 
Handlingar i ärendet 

Handlingsprogram/åtgärdsplan för att komma till rätta med tre nämnders pro-

gnosticerade underskott, SALS 2015-09-24 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I majoritetens redovisning av handlingsplaner och åtgärder mot omfattande 

underskott i nämnderna, förs inga resonemang alls om tillföra ökade resurser. 

Om det argumentet åtminstone prövades vore det intellektuellt hederligt. Nu 

blir åtgärdsplanerna en passiv redovisning av respektive nämnds åtgärdsplaner, 

som i sig heller aldrig resonerar i termer av underfinansiering. I en verksamhet 

som enbart styrs av mantrat ”håll budget” är det rimligt att man också hanterar 

frågan om erforderliga medel. I två av nämnderna, socialnämnden och vård- 

och omsorgsnämnden, vars verksamheter hanteras av samma förvaltningschef, 

är det extra bekymmersamt att frågan om underskott hanteras så sent på året. I 

verkligheten var underskotten kända redan efter första kvartalet. Majoriteten 

valde att hävda att budgeten skulle vara i balans vid årets slut, trots att det inte 

fanns en enda siffra som pekade på det.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Miljöpartiet hade sett fram emot utförligare handlingsplaner för de berörda 

nämnderna. En återrapport av nämndernas delårsrapporter anser vi inte vara 

tillräcklig information. Vi hade gärna sett att det, för samtliga nämnder som vi-

sar på underskott, fanns färdiga och utförliga handlingsplaner redan i samband 
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med att delårsrapporterna presenterades. Det blir annars svårt för de politiska 

partierna att utvärdera kommundirektörens budgetförslag inför nästkommande 

år. Inför detta KS, då även budgetarna presenterades, hade ännu inte Vård- och 

Omsorgsnämndens handlingsplan färdigställts.  

 

Vi ställer oss också frågande till varför man inte redan vid delårsbokslutet an-

vänder medel från de avsatta reserverna för att i vissa fall komma tillrätta med 

nämndernas underskott. Som det är nu förväntas nämnden hämta hem det acku-

mulerade underskottet under året vilket de facto leder till besparingsåtgärder 

när investeringar istället skulle kunna vara nödvändiga. Exempelvis skulle me-

del från volym- eller konjunkturreserven kunna användas när volymföränd-

ringar sker pga ändrade krav i lagen, eller högra arbetsbelastning pga ökade 

flyktingströmmar. Att som under innevarande år spara på personalen för att 

kunna täcka hål i budgeten är kortsiktigt och orimligt.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet an-

tecknar till protokollet att han anser att socialnämnden, vård- och omsorgs-

nämnden och utbildningsnämnden och dess företrädare utbildningsstyrelsen 

har underbudgeterats under flera år. 

 
Sändlista 

Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 

Utbildningsnämnden 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 167 

 

Överenskommelse om pensionsförmån för Lars 
Bryntesson 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Lars Bryntessons pensionsförmåner enligt ”Bestämmelser och avgångs-

ersättning för förtroendevalda” – PBF – ska inte samordnas med mot-

svarande pensionsförmåner från Sigtuna kommun. 

2. Överenskommelsen om pensionsförmån för Lars Bryntesson baserat på 

uppdrag som förtroendevald i Värmdö kommun respektive Sigtuna 

kommun godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Sigtuna kommun har översänt ett förslag till överenskommelse om Lars Bryn-

tessons pensionsförmåner. Förslaget innebär en rimlig fördelning av framtida 

kostnader mellan Sigtuna och Värmdö och det föreslås godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Överenskommelse om pensionsförmån för Lars Bryntesson baserat på uppdrag 

som förtroendevald i Värmdö kommun respektive Sigtuna kommun, SALS 

2015-09-15 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Det antecknas till protokollet att S-gruppen och Jan Dolk (KD) inte deltar i 

kommunstyrelsens beslut. 

 
Sändlista 

Personalavdelning 

Sigtuna kommun 

L Bryntesson 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0222 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 168 

 

Balanslista för motioner 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Beredningstiden för samtliga motioner förlängs till den 31 mars 2016. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Balanslistan för motioner t.o.m. mars 2015 omfattade 37 motioner, varav två 

därefter har behandlats av kommunfullmäktige. En motion avslogs och en mot-

ion återremitterades. Tre motioner har tillkommit sedan balanslistan i mars vil-

ket innebär att föreliggande förteckning, per den 2 september 2015, omfattar 39 

motioner. 

 
Handlingar i ärendet 

Balanslista för motioner, SALS 2015-09-001 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 169 

 

Revidering av kommunstyrelsens reglemente och 
delegationsordning 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Ändringen av kommunstyrelsens reglemente antas. 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

2. Ändringen av kommunstyrelsens delegationsordning antas under förut-

sättning av kommunfullmäktiges beslut om ändrat reglemente. 
 

Beslutsnivå 

p. 1 kommunfullmäktige, p. 2 kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förändringar i plan- och bygglagen (PBL) innebär att ett par begrepp i planpro-

cessen fått nya namn. Därför föreslås justeringar av kommunstyrelsens regle-

mente och delegationsordning. 

Vidare föreslås en förändring av reglementets text om skydds- och säkerhetsar-

bete med anledning av att kommunen inrättat ett trygghetsråd med ett bredare 

uppdrag än det tidigare brottsförebyggande rådet. 

Kommunens nya riktlinjer för markanvisningar innebär att vissa beslut bör 

kunna delegeras till kommunstyrelsens planutskott. 

 
Handlingar i ärendet 

Justering av kommunstyrelsens reglemente och delegationsordning, SALS 

2015-09-23 

 
Sändlista 

KF 

Författningssamling 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0264 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 170 

 

Svar på skrivelse (S) om IT för seniorer 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen anses besvarad 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen har i en skrivelse till kommunstyrelsen föreslagit att kommunen ska 

bidra med 100 000 kr per år under tre år för att stödja IT-utbildning för senio-

rer. 

 

I tjänsteskrivelse redovisas de möjligheter som finns för IT-utbildning för seni-

orer. Skrivelsen föreslås anses besvarad. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på skrivelse (S) om mer IT åt Värmdös seniorer, SALS 2015-08-31 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till förslaget i S-gruppens skrivelse.  

 

Jan Dolk (KD) yrkar bifall till det utsända förslaget att skrivelsen ska anses be-

svarad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget eller enligt Lindströms yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

Sektor Administration 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0516 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 171 

 

Förlängt avtal om medverkan i partnerskapet 
Stockholm Business Alliance 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Värmdö kommun tecknar avtal om partnerskap i Stockholm Business 

Alliance (SBA) för perioden 1 januari 2016 till 31 december 2020. 

2. Kommunstyrelsen ska under 2015 få en redovisning av vilken nytta 

kommunen haft av sitt medlemskap i SBA. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har avtal med SBA för perioden 2011 – 2015. Nu föreslås att 

avtalet förlängs för perioden 2016 – 2020. 

 

Partnerskapet syftar till att främja tillväxt lokalt och regionalt inom det geogra-

fiska området Stockholmsregionen genom att öka attraktionskraften för männi-

skor, företag och kapital. 

 
Handlingar i ärendet 

Medverkan i partnerskapet Stockholm Business Alliance (SBA) 2016 – 2020, 

SALS 2015-08-31 

 
Yrkanden 

Ina Ununger (C), Filip Joelsson (MP), Annika Andersson Ribbing (S), Jan 

Dolk (KD) och Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget om förlängt avtal 

med komplettering att en redovisning av vilken nytta kommunen haft av sitt 

medlemskap ska redovisas för kommunstyrelsen under 2015. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från 

Ununger m.fl. och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 
Sändlista 

SBA 

Sektor Administration 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 2015SCN/0114 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 172 

 

Avtal om att ingå i Origo – resurscentrum mot 
hedersrelaterat förtryck och våld i Stockholms län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Värmdö tecknar avtal om att ingå i ett resurscentrum mot hedersrelaterat för-

tryck och våld i Stockholms län. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Origo är ett länsgemensamt resurscentrum mot hedersrelaterat våld och för-

tryck. Verksamheten har bedrivits i projektform och projekttiden löper ut den 

31 december 2015. Nu föreslås att organisationen permanentas och att ett nytt 

avtal tecknas. 

 
Handlingar i ärendet 

Avtal om att ingå i Origo, resurscentrum mot hedersrelaterat förtryck och våld i 

Stockholms län, SALS 2015-09-13 

 
Sändlista 

Origo 

Socialnämnden 

 

_______ 
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Dnr 2015VON/0124 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 173 

 

Styrelseplats i Ingarö Seniorboende 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen ska inte utse ledamot eller ersättare för Värmdö kommun till 

styrelsen för Ingarö Seniorboende kooperativ hyresrättsförening. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Ingarö Seniorboendes stadgar medger att Värmdö kommun utser en ordinarie 

ledamot och en ersättare till föreningens styrelse. Föreningen har efterfrågat 

om kommunen avser tillsätta sina platser i styrelsen. 

 

Kommunstyrelsen föreslås meddela föreningen att kommunen inte kommer att 

utse några kommunala företrädare i föreningens styrelse. 

 
Handlingar i ärendet 

Styrelseplats i Ingarö Seniorboende, SALS 2015-09-23 

 
Sändlista 

Ingarö Seniorboende 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0399 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 174 

 

Yttrande över SOU 2015:24 – En kommunallag för 
framtiden 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till ny kommunallag innebär att lagen aktualiseras och moderniseras. 

Kommunstyrelsen föreslås uttala att kommunen i stort tillstyrker förslaget samt 

framföra ett antal synpunkter på förslagets olika delar. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över SOU20125:24 En kommunallag för framtiden, SALS 2015-09-

07 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen, Filip Joelsson (MP) och ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund 

(V) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet vill gemensam tydligt 

markera av vi inte stödjer skrivningarna i yttrandet som ställer sig positivt till 

möjligheten att införa ”majoritetsstyre” för kommunstyrelsen. Denna stånd-

punkt intar vi oavsett vilka partier som för tillfället styr i kommunen. Vi anser 

att nuvarande princip bättre gynnar förutsättningarna för att styra kommunen i 

så positiv riktning som möjligt om fler partier kommer till tals i kommunens 

beslutsfattande. Det ökar transparensen, kvalitetssäkringen och demokratin i 

kommunerna.” 

 
Sändlista 

Regeringskansliet 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0487 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 175 

 

Yttrande över revisionsrapport – Verkställighet av 
beslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Revisorerna har granskat verkställigheten av beslut fattade av kommunstyrel-

sen och kommunfullmäktige. I granskningen konstateras att kommunen gene-

rellt sett har bra rutiner för hanteringen av ärenden från kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige. Vissa svagheter har dock uppmärksammats. 

 

I förslaget till yttrande till revisorerna framhålls bl.a. att en översyn av ruti-

nerna för ärendehanteringen kommer att göras under hösten. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över revisionsrapport om verkställighet av beslut, SALS 2015-09-09 

 
Sändlista 

Revisorerna 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0457 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 176 

 

Yttrande över Storstockholms Brandförsvarsförbunds 
handlingsprogram 2016 - 2019 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Storstockholms Brandförsvarsförbund (SSBF) har översänt ett förslag till hand-

lingsprogram för 2016 – 2019 på samrådsremiss. Programmet ska utgöra det 

politiska styrdokumentet för förbundets verksamhet. 

 

I förslag till yttrande föreslås att delar av programmet omarbetas och ses över. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över Storstockholms brandförsvars handlingsprogram 2016 – 2019, 

SALS 2015-09-07 

 
Sändlista 

SSBF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 177 

 

Delgivningar 
 

 Begäran om en lokal folkomröstning 

 CESAM-protokoll 2015-09-24 

 Yttrande till sverigeförhandlingen 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna lyfte redan före sommaren nödvändigheten för Värmdö 

att inleda en diskussion med statens kommission Sverigeförhandlingen, ef-

tersom vi ser att en östlig förbindelse prioriterad för kollektivtrafik är extremt 

värdefull för Värmdös jobb- och studiependlare. Vi hoppades då att vi snabbt 

skulle inleda ett brett politiskt samtal om Värmdös förutsättningar att ta ett stort 

och ökat ansvar för bostadsförsörjningen. Tyvärr har Alliansen hanterat frågan 

långsamt, internt och valhänt. Resultatet blev en i hast hopkokad skrivelse till 

Sverigeförhandlingen. Till exempel har inte betydelsen av att tillkommande 

transportinfrastruktur prioriteras för kollektivtrafik blivit tillräckligt belyst. Här 

finns också finansieringsdiskussioner och en tillväxt av bostäder som inte är 

förankrade. Denna typ av långsiktiga frågor hanteras bäst i breda politiska dis-

kussioner och i beslut som samlar en så stor majoritet som möjlighet i fullmäk-

tige. Det finns goda exempel på att (m)ajoriteten insett det och arbetat så. Både 

när nu gällande översiktsplan utarbetades för ett par år sedan och nyligen i 

samband med en bred överenskommelse kring en försäljning av en minoritets-

post av det kommunala bostadsbolagets aktier och beslut om byggnation av 1 

000 nya hyresbostäder. Därför är vi förvånade att en så strategiskt viktigt fråga, 

som hur kommunen ska se på möjligheten att uppvakta Sverigeförhandlingen 

och med vilket budskap, inte hanterats i något politiskt organ. 

Vi ser att kommunens arbete i Sverigeförhandlingen är att bygga bostäder och 

att det är statens insats att stå för statlig infrastruktur, delfinansierad via träng-

selskatter. Eftersom värmdöbor tvingas betala en extra brukaravgift för den nya 

Skurubrun, vilket vi är djupt kritiska emot, kan vi inte ta på oss att även ta av 

våra exploateringsintäkter för att ytterliga låta Värmdös skattebetalare delfinan-

siera statliga vägar. Brevet som nu skickas visar dessutom innehåll som inte är 

förankrat i vår gällande översiktsplan, som beslutades i full politisk enighet av 

kommunfullmäktige. Vi vill vara tydliga med att vi är för en östlig förbindelse 

som skapar förutsättningar för ett ökat och bättre kollektivtrafikresande. Vi är 

också beredda att ta vårt ansvar för ett ökat bostadsbyggande i Värmdö. Det 

finns förutsättningar att klara de volymer som anges i skrivelsen. Men det är 

extremt angeläget att vi fortsätter planering i enlighet med översiktsplanens 

principer om att bygga ”inifrån och ut”, det vill säga i och kring befintliga tä-

torter, men utan att förstöra livsnödvändiga och känsliga grönområden och 

gröna kilar.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 
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”Miljöpartiet är ytterst kritiska mot den styrande Alliansen och Kommundirek-

törens sätt att hantera detta ärende. Sedan mandatperiodens början är detta bara 

ett av flera olika ärenden som har hanterats i det dolda istället för att behandlas 

i Kommunstyrelsen som sig bör. Det inbjuder inte till ett konstruktivt och sam-

arbetsinriktat klimat i Kommunstyrelsen och är dessutom en förolämpning mot 

demokratin. Värmdö Kommun har haft lång tid på sig för att förbereda ärendet 

och att välja att i sista minut skicka in sin intresseanmälan ser vi som en med-

veten strategi för att hålla oppositionen, media och Värmdö Kommuns medbor-

gare utanför. (Efter debatten i kommunstyrelsen börjar vi undra om även de 

mindre Allianspartierna hålls utanför på samma sätt.) 

Att en östlig förbindelse får en negativ klimatpåverkan är det stora skälet till att 

Miljöpartiet ställer sig skeptiska till dess utbyggnad. I kommunens intressean-

mälan till Sverigeförhandlingen skriver man att en östlig förbindelse kommer 

att leda till minskade utsläpp per fordon. Det man inte skriver är att den totala 

mängden koldioxidutsläpp beräknas öka med 1 % istället för att minska vilket 

framtida infrastrukturprojekt borde leda till.  

Miljöpartiet vill hellre se satsningar på kollektivtrafiken istället för investe-

ringar i en östlig förbindelse då vi tyvärr inte ser att det är möjligt att finansiera 

både en utökad kollektivtrafik och stora motorvägsbyggen. Detta är något som 

landstingsalliansen nyligen konstaterat när de skar ned på antalet busslinjer i 

regionen vilket kommer att drabba kollektivresande Värmdöbor negativt. I in-

tresseanmälan till Sverigeförhandlingen påpekar Värmdöalliansen att träng-

selskatten borde finansiera utbyggnaden av en östlig förbindelse. Miljöpartiet 

har sedan trängselskattens införande argumenterat för att trängselskatten ska gå 

till kollektivtrafiken istället för att finansiera stora infrastrukturprojekt som 

gynnar främst bilen. Detta för att minska på klimatutsläppen och skapa förut-

sättning för fler invånare att snabbt ta sig från en punkt till en annan. Denna 

synpunkt delas dessutom av en majoritet av Stockholmsborna, som faktiskt gav 

en sådan konstruktion av trängselskatten bifall vid folkomröstningen 2006. 

Miljöpartiet ser ingen anledning till att hetsa fram fler bostäder än de som lig-

ger i översiktsplanen och vi ställer oss dessutom frågande ifall Värmdöborna 

vill ha en så stark befolkningsökning som Kommundirektören och Monica Pet-

tersson menar att en östlig förbindelse kan medföra. I gällande översiktsplan 

planeras för en befolkningstillväxt med 20.000 invånare fram till 2030. Redan 

detta är en befolkningsökning på 50% jämfört med dagsläget, något som i sig 

ställer höga krav på utbyggnad av såväl infrastruktur, som skola, omsorg och 

sociala skyddssystem.  

Vi ser dessutom allvarligt på att man föreslår bebyggelse i Hemmesta storskog, 

ett av Värmdö Kommuns utpekade framtida naturreservat. Hela 1 300 bostäder 

planerar Kommundirektören och Monica Pettersson för i skogen. Hemmesta 

storskog är inte bara ett värdefullt naturarv utan även ett viktigt tätortsnära re-

kreationsområde, något som Värmdöborna värnar.  
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Att lägga förslag som innebär så stora extra utmaningar på så många områden, 

som är fallet med dokumentet till Sverigeförhandlingen, och att dessutom göra 

det utan att gå genom de organ där vi har folkvald och/eller förtroendevald re-

presentation ser vi som ett slag i ansiktet på demokratin.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet lämnar 

följande ersättaryttrande: 

 

”Diarienummer 2015KS/0543 Framtidens Värmdö 

Rubricerade skrivelse borde ha behandlats av kommunstyrelsen. Nu har KSO, 

efter förhandlingar med företrädare för Alliansen, på ett oacceptabelt och ode-

mokratiskt sätt beskrivit hur Värmdö och ostsektorn kan utvecklas. 

Vänsterpartiet menar att den östliga förbindelsen är en ohållbar lösning på ost-

sektorns transportbehov. I stället måste alla tillgängliga resurser satsas på kapa-

citetsstark kollektivtrafik. 

 Omedelbart måste busstrafiken förstärkas och ett resecentrum etableras 

i Ingarökrysset. 

 Kollektivtrafikkörfält på sträckan Hemmesta vägskäl – Ålstäket. 

 Tunnelbanan måste förlängas till Orminge. På längre sikt ska Gustavs-

berg och Värmdö trafikförsörjas med kapacitetsstark rälsburen kollek-

tivtrafik. 

 Färjetrafik mellan ostsektorn och nordostsektorn kan förkorta restiden 

och avlasta Saltsjö-Mälarsnittet. 

Vänsterpartiet anser det i Värmdö årligen behöver byggas cirka 500 klimat-

smarta hyreslägenheter med rimliga hyror.” 

 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 178 

 

Delegationsbeslut 
 

 Delegationsbeslut vid samråd med Lantmäteriet, 2015-08-20, 2015-09-

03, 2015-09-17 

 Vidaredelegation att företräda kommunen vid samråd med Lantmäteriet 

 Anställningsbeslut, Värmdö Gymnasium 

 

_______ 
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Dnr 2014KS/0193 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 179 

 

Svar på motion (S) – Fler som jobbar och trygga äldre 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Motionens förslag om sommarjobb avslås. 

2. Motionens förslag om införande av Sigtunamodellen avslås. 

3. Motionens förslag om fibersatsning avslås. 

4. Motionens förslag om mark- och fastighetsfond avslås. 

5. Motionens förslag om förbättrad matupplevelse avslås. 

6. Kommundirektören får i uppdrag att utreda de ekonomiska konsekven-

serna av slopad avgift för trygghetslarm. Uppdraget återrapporteras till 

vård- och omsorgsnämnden under 2015. 

7. Motionens förslag om stöd för demensutbildning anses besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing m.fl. (S) har i en motion föreslagit att budgetbeslu-

tet för 2015 ändras på sju punkter som syftar till ökad sysselsättning och för-

stärkt äldreomsorg. 

 

I tjänsteskrivelse föreslås att sju av förslagen avslås och ett anses besvarat. Ett 

förslag föreslås utredas vidare. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Fler som jobbar och trygga äldre, SALS 2015-08-31 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget eller enligt Lindströms yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 180 

 

Svar på motion (S) – Kommunala beslut ska ta hänsyn 
till tillgänglighet 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Mikael Lindström m.fl. (S) har i en motion föreslagit att tillgänglighetsperspek-

tivet enligt diskrimineringslagen ska uppmärksammas särskilt i tjänsteskrivel-

ser inför politiska beslut. 

 

I tjänsteskrivelse framhålls att det inte är befogat att tynga tjänsteskrivelserna 

med ytterligare en särskild analys. Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Kommunala beslut ska ta hänsyn till tillgänglighet, SALS 

2015-08-17 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget eller enligt Lindströms yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 181 

 

Fråga om redovisning av uppdrag om 
upplevelsecentrum i hamnen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

En redovisning av ärendet ska lämnas vid kommunstyrelsens nästa samman-

träde. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen fick i våras en redovisning av hur arbetet med ett upplevel-

secentrum i hamnen utvecklas.  

 

Jan Landqvist (S) efterfrågar en uppdaterad redovisning. 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 

 

 


